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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 22/2018 
Caràcter: extraordinari 
Data: 6 de novembre de 2018 
Horari: 19.00 a 20.45 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Rull 
 
 
Assistents 
 
Ramon Vidal López, president 
Rafael López García, vocal de la Crida per Sabadell 
Juan Pedro Solano Rodríguez, vocal d’Unitat pel Canvi 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats de gent gran 
Miguel Ortiz Alvarez, vocal de les entitats esportives 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Maria José Bustos Casado, representant de CiU (5%) 
Eva Vives Abellà, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Maties Serracant Camps, alcalde de Sabadell 
Eva Vilarrubí Marmol, coordinadora de l’Àrea de Presidència i Serveis Centrals 
Montse Moles Llamas, cap de Serveis Econòmics 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Joaquín Domínguez Luque, vocal de Ciutadans 
Anfós Espínola del Amo, vocal de l’Associació Unió Veïnal de Can Llong i Castellarnau 
Emilio Rodríguez López, vocal de l’AV de Nous Barris Oest – Can Llong 
Ahmed Msiad, vocal de les entitats culturals 
Carme Berbel Navarro, vocal dels centres d’atenció primària 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Emili Masoliver Puig, vocal d’ERC 
Juan Moreno González, vocal de l’AV de Can Rull 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’Associació d’Activitats Veïns de la Concòrdia 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Cristian García Vargas, vocal de les entitats culturals 
Sergi Asensio Baño, vocal de les entitats juvenils 
Vicenta Campillo Pardo, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Agustín Lorca González del Peral, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Enrique Martínez Fernández, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
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Encarnació Ramos Sánchez, vocal del CAP Can Rull  
Manuel Blanco Sánchez, representant de Guanyem Sabadell (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal 2019. 

 
Atès que no hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Text refós del Reglament 
Municipal dels Consells de Districte aprovat l’11 d’octubre de 2017, el president, el Sr. Ramon 
Vidal, declara oberta la sessió amb caràcter informatiu. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal 2019 

 
El Sr. Maties Serracant i la Sra. Montse Moles amb el suport d’una presentació PowerPoint 
expliquen el pressupost municipal i les Ordenances Fiscals de l’any 2019. 

 
El Sr. Maties Serracant explica els aspectes generals del pressupost municipal, destacant 
que és evolutiu i expansiu, ja que el pressupost inicial difereix del final perquè les limitacions 
normatives generen superàvit que s’incorpora a pressupost. Per aquesta raó en el 
pressupost del 2018 s’han incorporat entre romanent de l’any anterior i superàvit més de 81 
milions d’euros. El pressupost inicial de 2019 és de més de 224 milions d’euros suposant un 
increment d’un 23% respecte els 182 milions d’euros de l’any 2016. Assenyala les quatre 
línies estratègiques del pressupost: 
 

• Les persones, el seu benestar i la cohesió social. 
• La promoció de la ciutat, el foment de l’ocupació i l’economia productiva. 
• L’eficiència en la gestió pública i qualitat democràtica i innovació. 
• El desenvolupament urbà i sostenible. 
 

A nivell de prioritats destaca que l’any 2016 es va fer un pla de xoc per atendre l’emergència 
social derivada de la crisi i també en l’espai públic, que en el període 2017-2018 es consolida 
i s’incrementa la despesa i la inversió en l’espai públic i l’any 2019 es posa l’èmfasi en donar 
el màxim suport al teixit associatiu a través de l’increment del suport econòmic a les entitats 
per recuperar els nivells de l’any 2010 i millorant els serveis públics i l’habitatge. Mostra 
l’evolució de la inversió en Acció Social i Espai Públic i concreta les línies d’actuació en cada 
àmbit. Per una banda s’enforteix el teixit associatiu considerat com un patrimoni de la ciutat, 
un indicador de bona salut democràtica i pels valors que representa, mitjançant l’increment 
del suport econòmic i logístic, amb l’Oficina d’Entitats i a través del procés Construint Ciutat. 
Per l’altra banda es milloren els Serveis Públics buscant l’eficiència i la modernització, anant 
cap a l’Administració cent per cent digital, integrant els Organismes Autònoms, reforçant els 
serveis públics essencials i garantint una ocupació digna. 
 
La Sra. Montse Moles mostra el pressupost d’ingressos 2019 per capítols i destaca 
l’increment dels impostos directes sense augmentar les Ordenances Fiscals. L’increment 
dels impostos indirectes, bàsicament per l’impost d’obres; l’increment de les taxes que inclou 
la de residus tot i que es congela per l’any 2019 i les transferències corrents que permeten 
finançar l’activitat ordinària. La incorporació de les quotes d’urbanització del Parc de les 
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Aigües i les transferències de capital d’altres administracions, bàsicament EDUSI i 
l’increment del crèdit al banc per finançar inversions.  
 
Respecte el pressupost de despeses 2019 per capítols destaca l’increment de gairebé deu 
milions en el capítol de personal per l’increment salarial, les millores del conveni col·lectiu i la 
incorporació dels Organismes Autònoms. L’increment del capítol de compra de béns i 
serveis, que cobreix les despeses de funcionament ordinari entre altres la neteja. 
Disminueixen els interessos de préstecs i les transferències corrents per la incorporació dels 
Organismes Autònoms al capítol de personal, quedant en aquest capítol les aportacions a 
les entitats municipals: VIMUSA, Radio de Sabadell i Promoció Econòmica. L’increment de 
les inversions reals en un 26% i de les transferències de capital en un 56% i la disminució de 
les amortitzacions de préstec. 
 
La Sra. Montse Moles mostra el pressupost consolidat de 243 milions d’euros amb les 
empreses de capital municipal i l’evolució de l’endeutament, destacant que a finals del 2019 
es preveu un endeutament per sota del 100%. Afegeix que és el pressupost més alt de la 
història de l’Ajuntament amb el deute més baix, a tall d’exemple el rati d’endeutament és del 
50% i es podria arribar fins el 110%, el que implica un Ajuntament sanejat.  
 
El Sr. Maties Serracant explica que en el període 2016-2019 han hagut d’incrementar el 
deute per fer front al pagament de 40 milions d’euros d’expropiacions forçoses en 
compliment de sentència del Tribunal Suprem i malgrat aquestes situacions sobrevingudes el 
deute ha baixat. A continuació mostra les grans línies d’inversions previstes: l’administració 
electrònica en 976.000 €; la recollida de residus en 1.760.000 €; la rehabilitació d’habitatges 
en 1.400.000 €; la millora d’equipaments de lleure de la Concòrdia en 485.000 €; el polígon 
de Can Roqueta en 2.187.000 €; l’entrada del Portal Sud de Sabadell en 2.100.000 €; el Parc 
de les Aigües en 5.150.000 €; els camins escolars en 400.000 € i destaca les inversions de 
l’any 2018 en 1.800.000 € en projectes de jocs infantils, els 2.500.000 € en projectes 
d’asfaltatge de carrers i que el 2019 és l’any clau de l’execució del projecte EDUSI.  
 
Respecte les Ordenances Fiscals mostra les dades dels últims anys i destaca l’evolució per 
sota de l’IPC en tot el període i ressalta la congelació general dels impostos i taxes propis 
l’any 2019. 
 
El Sr. Ramon Vidal obre un torn de preguntes que es responen en la mateixa sessió. 
 
El Sr. Francisco Lesmes pregunta respecte l’increment del 24% del pressupost respecte l’any 
2016, demana d’on provenen els ingressos si no s’incrementen els impostos.  
 
El Sr. Maties Serracant explica que els impostos es calculen en base a les previsions de 
recaptació segons l’any, el padró i sobretot l’IBI. Afegeix que hi ha un increment de l’activitat 
econòmica que permet incrementar els ingressos sense repercutir-ho en la ciutadania. 
 
La Sra. Montse Moles afegeix que el pressupost té tres parts: el que es veu, el que es liquida 
i el que es cobra, les últimes dues parts incrementen any a any degut a una millor gestió i 
control. 
 
El Sr. Rafael López exposa que les taxes no baixen sinó que es recondueixen i celebra que 
s’hagi fet en un govern d’esquerres.  
 
El Sr. Ramon Vidal exposa que s’ha de redistribuir la càrrega. 
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El Sr. Julio Muñoz, del públic assistent, explica que l’any anterior li van duplicar gairebé la 
taxa de residus i que ara hi ha 15.000 famílies que generen residus i no els paguen. Demana 
que se’ls hi faci arribar la presentació i considera que l’haurien de tenir amb antelació.  
 
La Sra. Ana Huertas, del públic assistent, exposa que està d’acord amb la redistribució però 
que s’han demanat les dades a Hisenda i que hi ha gent que no està obligada a declarar tot i 
que cobra més que altres que si han de declarar. 
 
La Sra. Eva Vilarrubí intervé per dir que les persones no obligades a fer la declaració de 
renda estan per sota d’uns mínims. Una altre tema és que la gent treballi sense declarar i 
l’Ajuntament no ho pot controlar ja que correspon a l’Agència Tributària. 
 
El Sr. Julio Muñoz, del públic assistent, considera que s’hauria de cobrar en funció dels 
residus generats ja que no hi ha cap garantia que les persones que no paguen reciclen. 
 
El Sr. Maties Serracant afegeix que el cost del reciclatge anirà incrementant i que l’única 
possibilitat actual d’incentivar el reciclatge és a través de bonificacions. 
 
El Sr. Maties Serracant exposa que respecte l’anunci de l’empresa SMATSA que farà un 
ERO, exposa que l’Ajuntament ha fet un comunicat i que fa temps exigeix el compliment dels 
serveis. Matisa que l’empresa sempre ha cobrat però que si l’Ajuntament considera que ha 
facturat de més li reclama. Considera que l’empresa busca provocar el conflicte i 
l’Ajuntament es demana com complirà el contracte si acomiada gent si amb els mitjans 
actuals ja incompleix. Afegeix que és un tema que preocupa a l’Ajuntament, que estan del 
costat dels treballadors i treballant en trobar els mecanismes per garantir el compliment dels 
serveis i mantenir els llocs de treball. 
 
El Sr. Juan Pedro Solano també demana la documentació i considera que no s’ha fet cap 
inversió al Sector Can Rull. 
 
El Sr. Miguel Ortiz exposa que el C. Dublín està igual. 
 
El Sr. Maties Serracant accepta la crítica respecte la documentació i exposa que es facilitarà 
la presentació. Explica que el C. Dublín està inclòs en inversions i que s’ha posat més diners 
en manteniments. Afegeix que es presenta el pressupost inicial però que amb el superàvit es 
podran fer més actuacions i que es podran presentar a principis d’any. 
 
El Sr. Juan Pedro Solano pregunta si la zona blava que ha passat a ser pública guanya el 
mateix que quan la gestionava una empresa privada. 
 
El Sr. Maties Serracant respon que el servei el gestiona VIMUSA i que es guanyen uns 
quants milers d’euros, no tants com abans ja que s’ha millorat la qualitat de l’ocupació. 
Afegeix que la millora de la retribució i de les condicions laborals per dignificar l’ocupació i en 
pro de les persones va en l’ADN polític tot i que impliqui disminuir els ingressos. 
 
El Sr. Julio Muñoz, del públic assistent, demana si li poden enviar les inversions de 2017 i 
2018 del barri de Cifuentes i de Can Rull ja que considera no s’ha fet res ni en voreres ni en 
fanals i pregunta com serà el repartiment de les subvencions el teixit associatiu. 
 
El Sr. Maties Serracant respon que hi ha 340.000 € d’increment, repartits: 100.000 € en 
entitats culturals, 66.000 € en entitats d’Acció Social com CIPO i Atendis, 6.000 € en cicles 
de vida, 30.000 € en AMPES, 57.000 € en esport escolar i 16.000 € en associacions veïnals, 
entre altres. 
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El Sr. Rafael López celebra que vingui gent nova al consell i manifesta que els membres del 
consell reben la documentació d’arranjament de voreres i actuacions que es fan al districte. 
 
El Sr. Miguel Ortiz opina que cal prioritzar les obres que tenen una repercussió sobre la 
comunitat i són urgents com és el cas del c. Dublín, que a banda dels cotxes no hi ha vorera i 
té un pas d’uns 10.000 vehicles setmanalment. 
 
El Sr. Maties Serracant demana que es faci recordatori a Territori perquè es prioritzi. 
 
La Sra. Montse Moles explica que en el llistat d’inversions hi ha 35.000 euros per fer la 
redacció del projecte. Afegeix que actualment primer es posen els diners per executar els 
projectes i segon es posen diners per redactar els projectes, d’aquesta manera quan hi hagi 
superàvit, allò que tingui projecte es podrà incorporar a inversió. 
 
El Sr. Juan Pedro Solano pregunta sobre la nova ubicació del rebost solidari. 
 
El Sr. Maties Serracant respon que s’està fent una mirada general sobre els espais ja que hi 
va haver un accident i està sobre la taula la recerca d’un espai més adequat ja que a costat 
del mercat de Torre-romeu no és la més idònia. 
 
La Sra. Eva Vilarrubí afegeix que s’està mirant i és prioritari. 
 
El Sr. Rafael López pregunta si en un consell extraordinari hi pot haver precs i preguntes i 
exposa que caldria donar informació sobre la nova publicació de les àrees de salut i quines 
repercussions té i proposa portar-ho al consell ordinari. 
 
El Sr. Ramon Vidal ho recull. 
 
El Sr. Rafael López exposa que la normativa catalana del tabac no es compleix ja que està 
prohibit fumar si es tanquen més de dos parets. Proposa controlar el compliment de la 
normativa de fumar en les terrasses dels bars i restaurants. Considera que l’ordenança de 
terrasses s’ha de donar a conèixer i col·locar-la de forma visible a les terrasses en benefici 
de la salut de la població.  
 
La Sra. Elena Marcelo demana per quan es posarà la plataforma de bus a la parada de 
Galileu ja que els autobusos no s’apropen a la vorera i és perillós per les persones grans. 
 
La Sra. Eva Vives respon que es torna a reclamar. 
 
 

En no haver-hi més intervencions el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària 
delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada    Vist i plau 

El president 
 


